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ÚŘAD INFORMUJE 

Slovo starosty
Tak nám zase začíná volební maraton. V roce 2015 jsme si od voleb 

odpočinuli, letos a v příštích letech nás neminou. Začínáme krajskými 

volbami 7. a 8. října 2016, na podzim 2017 budou volby do poslanecké 

sněmovny, v roce 2018 nám nejbližší, komunální. K tomu budeme volit 

senátora za Náchodsko. Ještě předtím, pravděpodobně v lednu, si ještě 

zvolíme nového nebo staronového prezidenta. A v roce 2019 volby 

do evropského parlamentu. A dále znovu krajské volby 2020 atd., atd. 

Žijeme ale v demokracii, tak je právo každého se voleb zúčastnit. Přesto 

si myslím, že by to mělo být morální povinností každého dospělého 

člověka.

U nás ve Velkém Poříčí na tom jsme s volební účastí oproti celostátnímu 

průměru vždy dobře. To svědčí o inteligenci a odpovědnosti většiny 

z nás. Samozřejmě se také nedivím těm, kteří o určitý typ voleb, hlavně 

celostátních a evropských, nemají zájem. Po tom, co nám někdy 

převádějí parlamentní a evropští politici.

Nyní se tedy připravují volby krajské. Ty nám jsou přece jenom bližší. 

Krajská samospráva má přímý vliv na chod měst a obcí, je jejich servisní 

a dozorovou organizací. Proto je dobré mít v krajském zastupitelstvu 

odborníky a lidi, kteří se orientují a mají zkušenosti v komunální 

politice. Z tohoto důvodu nacházíte na kandidátních listinách hodně 

starostů, místostarostů a jiných, kteří pracují v orgánech měst a obcí. 

Tito kandidáti jsou zárukou, že politika kraje bude v souznění 

s potřebami měst i obcí. Po případném zvolení do zastupitelstva kraje 

budou tyto zájmy prosazovat. Většina z těchto kandidátů nemá ambice 

se krajské politice věnovat na plný úvazek. Zůstávají i nadále ve své 

funkci na obcích a ve městech a mají přece jenom lepší manévrovací 

prostor pro prosazování potřeb své obce. Není to žádný útěk za lepším. 

Občané, zvu Vás k účasti na volbách do krajského zastupitelstva, které 

se konají v pátek 7. a v sobotu 8. října. Volební místnosti jsou pro Vás 

otevřeny v Obecním domě na náměstí.

Josef Král

Výtah z usnesení Rady městyse Velké Poříčí

(červenec-září)

Rada městyse schválila:

se zaručeným výsledkem v rámci realizace projektu „Velké Poříčí - úspory 

energie metodou EPC“ pro objekt základní školy a systém veřejného osvět-

lení formou zakázky malého rozsahu na stavební práce, způsob zadání „de-

sign&build“ a zmocněnce organizátora společností LOYD GROUP s.r.o., 

IČ 24821471, Za Štěpnicí 311, Řitka, k zastupování zadavatele ve všech 

dílčích právních úkonech směřujících k podpisu smlouvy s vybraným po-

skytovatelem energetických služeb 

Velké Poříčí - úspory energií metodou EPC, zadávací dokumentaci výběro-

vého řízení, návrh smlouvy o energetických službách,návrh firem k zaslání 

výzvy k podání nabídky výběrového řízení a členy komise s jejich náhrad-

níky pro otevírání obálek a hodnocení nabídek výběrového řízení veřejné 

zakázky Velké Poříčí - úspory energií metodou EPC

na nákup mycího stroje a vybudování nové počítačové sítě včetně nákupu 

serveru v potřebné výši a vyřazení stávajícího nepotřebného majetku v po-

třebné výši v souladu se zákonem o účetnictví 
2

-

78, IČ: 02792028 pro období 2016 - 2020 a pověřila starostu městyse pod-

pisem smlouvy

Elektrowin, a.s.

zveřejnění nabídky pronájmu bytu na adrese Náměstí 45 ve vlast. městyse

pro Okresní sdružení ČUS Náchod, z.s.

akce Poříčské slavnosti dne 27. 8. 2016 s firmou VAK Náchod a. s. za cenu 

hudebního festivalu dne 27. 5. 2017 za předem stanovených podmínek

-

-

zařízení prostřednictvím stacionárních kontejnerů s firmou Asekol

Rada městyse vzala na vědomí:

řešením

dobu a ochranu nočního klidu

 

Výtah z usnesení Zastupitelstva městyse Velké Poříčí

Zastupitelstvo městyse dne 15. 6. 2016 schválilo:
2 a p. č. st. 21 - cca 42 m2 

za cenu 200,- Kč za m2

2 2 

-

s dodatkem

-

Výzkum, vývoj a vzdělávání

Zastupitelstvo vzalo na vědomí:

nočního klidu

rok 2017

Zastupitelstvo neschválilo:

Volby
Zveme všechny Poříčáky, kteří dosáhli věku 18 let k říjnovým volbám do 

ZASTUPITELSTEV KRAJŮ. Volit můžete přijít v pátek dne 7. října od 

14:00 do 22:00 hodin nebo v sobotu dne 8. října 2016 od 8:00 do 14:00 

hodin do sálu Obecního domu na náměstí ve Velkém Poříčí. Nezapomeňte 

si s sebou vzít platný průkaz totožnosti.
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Co nám přinesly změny nového třídění odpadu
Od ledna tohoto roku u nás v Poříčí třídíme odpad podle nových pravidel. 

Protože takto třídíme již 8 měsíců, můžeme systém zhodnotit.

Klady: 

 - naučili jsme se lépe třídit, a proto se vytřídilo mnohem více plastů 

a papíru, které jinak končily v popelnicích

peněz

-  systém přinesl lepší služby obyvatelům ze strany městyse při svážení od-

padu od jejich obydlí

-  možnost zakoupení levnější svozové známky pro obyvatele v příštím roce 

(méně svozů za rok z důvodu prázdnější popelnice)

Zápory: 

- větší fi nanční a pracovní zatížení pro městys 

-  někteří obyvatelé nepoužívají přidělené pytle a odevzdávají odpad v pyt-

lích neprůhledných, což mnohdy znemožňuje správnou identifi kaci odpa-

du (zdržování obsluhy)

- někteří míchají do pytlů sklo s plastem nebo plasty s papíry dohromady, 

což není možné (tyto pytle nebudou odváženy)

- nepovedlo se zcela vynulovat platby za svoz separovaného odpadu (ještě 

budou probíhat jednání se svozovou fi rmou) 

Pro příští rok bychom chtěli zachovat službu, kdy lidé třídí doma a zaměst-

nanci městyse odvážejí vytříděné odpady od jejich obydlí. Lidé si budou 

moci i nadále vyzvedávat zdarma pytle na plast a papír na úřadu městyse. 

Kdo tuto službu bude využívat, bude muset ale dodržovat určitá pravidla: 

1. Správně třídit. Pokud nebudou pytle řádně připraveny, nebudou odvezeny.

din ráno. Pokud zapomenete, budete moci odpad sami odevzdat ve sběr-

ném dvoře, ale nepožadujte po zaměstnancích městyse, aby se pro odpad 

vrátili. Není to z časových ani ekonomických důvodů možné.

Tento rok byl rokem pilotním. Zkusili jsme změnu, která nám něco dob-

rého určitě přinesla, ale také ukázala, že máme ještě co zlepšovat. Systém, 

kdy jste mohli nalézt v počítači údaje o svém třídění není zadarmo a slibuje 

Vám úspory, které se nedají úplně stejně aplikovat v našem městysi. Systém 

je totiž nastaven na poplatek „na hlavu“, při kterém se může jednat o větší 

slevy. U nás je to složitější v tom, že není příliš z čeho odčítat. Lidé si to-

tiž zaplatí svoz komunálního odpadu dle své potřeby. Ze stejného důvodu 

nemůže městys dávat slevy pro studenty apod. Obce, kde je poplatek „na 

hlavu“, vyberou např. od šestičlenné rodiny ročně 3.600 Kč, ale svozové fi r-

mě za odvoz jejích odpadů zaplatí pouze 2.600 Kč. Zbývající peníze použijí 

např. na odvoz separ. odpadů nebo na úklid obce.  Proto může z poplatku 

slíbili. Lidé, kteří správně separují, mohou mít slevu v tom, že si zakoupí 

méněčetný svoz kom. odpadu v příštím roce a od městyse dostanou navíc 

malý bonus jako poděkování za dobré třídění. Jestli zachováme systém, kdy 

budete mít nadále své údaje na webu, ještě do konce roku zváží a rozhodne 

o něm zastupitelstvo. Pokud ne, budete moci dál využívat služby odvozu 

separovaného odpadu, ale již nebude evidován.

V městysi v brzké době přibydou červené stacionární kontejnery na menší 

elektroodpad. Budou umístěny po jednom na místech: u sokolovny, v ul. 

Příčná, u sídliště Rubena a na náměstí.

Snažíme se, abyste zde měli co nejlepší služby, a přitom platili za odpady 

doplácí, ale pro spokojenost obyvatel nemá v úmyslu zavést např. poplatek 

na obyvatele („na hlavu“). Věřte, že udržovat v městysi pořádek, je někdy 

služeb „na co těšit“. Pravidelně přebírají kontejnery se separovanými odpa-

dy, kdy jsou v plastu naházeny velké zbytky jídla (jako z nějaké restaurace), 

komunální odpad v papíru a podobně. Někdy to vyžaduje notnou dávku 

sebezapření.

Víme, že náš pilotní rok, kdy došlo ke změně v třídění odpadu, bude pro 

některé dobrým námětem pro kritiku. Jsme na to již zvyklí. Přáli bychom 

si ale, abyste pochopili, že naší snahou je cosi změnit k lepšímu. A to pro 

všechny. Pro nás i pro naše obyvatele. Z našeho hlediska se změna vícemé-

ně povedla. Kdo se do systému zapojil, lépe separoval a je tudíž připraven 

na zdražování poplatků za ukládání odpadu svozovými fi rmami. Kdo se 

naučil lépe separovat, také zjistil, že mu zbyde méně komunálního odpa-

du, který se skládkuje a platí. Tím se ho v budoucnu plánované zdražování 

třeba ani nedotkne.Takže i když změna byla velkým zatížením pro zaměst-

nance technických služeb městyse, máme radost z toho, že jste se zapojili 

a že z toho budete mít i určitý přínos.

N. Šancová

řekli byste, že šlapání PET lahví a jiných obalů představuje statisícové úspo-

ry nebo naopak nešlapání obalů představuje statisícové náklady? Jak je to 

možné?

Je řada způsobů sběru plastu např. sběr pro-

střednictvím veřejných kontejnerů, sběr do 

soukromých popelnic přímo od domu nebo 

demonstraci pytlový sběr, přičemž princip platí 

pro všechny typy sběrů. Náklady na nákup pytle, 

svoz, evidenci, aj. činí na jedno obsloužení pyt-

lenebo nádoby o objemu 120 litrů přibližně 12 

Kč (to když je svoz správně nastaven). Příspěvek 

od autorizované obalové společnosti činí přibližně 5 Kč za kg vytříděných 

plastových obalů. Další a zároveň poslední informací potřebnou pro do-

vejde 1,2 kg nepošlapaných PET lahví nebo 3,5 kg pošlapaných PET lahví.

Příjmy Náklady

1,2 kg 
nepošlapaných PET

1,2 * 5 = 6 Kč 12 Kč 6 – 12 = Ztráta – 6 Kč

3,5 kg 
pošlapaných PET

3,5 * 5 = 17,5 Kč 12 Kč 17,5 – 12 = Zisk + 5,5 Kč

Z tabulky je krásně vidět, že odpady je možné třídit se ztrátou -6 Kč na 

zda se šlapou nebo nešlapou obaly, jako jsou PET lahve, krabice od mléka 

a jiné další obaly.

která ročně předá k recyklaci 40 tun plastů, tak už se pohybujeme v řádech 

statisíců a to už jsou peníze, které na zemi nenajdete. Pokud se tyto peníze 

odpady, je to naprosto zbytečné a doslova do vzduchu vyhozené peníze. 

Pokud nejste z tohoto článku moudřejší, doporučujeme zhlédnout 3. díl 

pořadu MOJEODPADKY na Facebooku nebo na Youtube pod názvem 

Statisíce ve vzduchu. Přejeme příjemné sledování a spousty pošlapaných 

obalů.
S pozdravem Ing. Radek Staňka
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Pronájem restaurace Obecní dům

ve Velkém Poříčí na náměstí. Perfektní stav, nízké nájemné, kompletní vy-
bavení. Zájemci se mohou informovat osobně nebo na tel. čísle 491 482 732.

Obecně závazná vyhláška o době nočního klidu
-

stupcích, ve znění pozdějších předpisů, konkrétně § 47, odst. 6, kde se 
stanovují výjimečné případy, při nichž je doba nočního klidu vymezena 
dobou kratší nebo žádnou.

Obce tedy mohou, ale nemusí, vydat obecně závaznou vyhlášku, kde bu-
dou stanoveny akce, které mohou mít stanoven noční klid kratší, než je 
zákonný. Již dlouho platí a platí dále, že noční klid je třeba dodržovat 
v době do 22.00 do 6.00 hodin. Do této doby platilo, že obecní úřad může 
ve správním řízení udělit výjimku na pořádanou akci. Od 1. října může být 
zkrácení nočního klidu legální pouze v případě, že je akce uvedena v obecní 
vyhlášce. A do té se mohou dostat akce, které jsou vžité nebo tradiční, např. 
Velikonoce, Čarodějnice, posvícení, poutě a z našich třeba Poříčské slav-
nosti. Silvestr se samozřejmě objeví ve vyhlášce všude. Není možné tam dát 
jednotlivé rodinné slavnosti, svatby, výročí apod.

na svobodu občanů. Na semináři nám bylo vysvětleno, že to nic takového 
není, že jde vlastně jenom o ochranu většiny obyvatel proti jedincům, kteří 
dělají hluk v době nočního klidu. Nikdo nikomu nezakazuje se bavit, ale 
po dvaadvacáté hodině by měl být tolerantní vůči svému okolí. To ale platí 

Na jednání zastupitelstva v září jsme se vydáním vyhlášky zabývali. Roz-
hodli jsme o stanovení akcí, které bychom tam chtěli mít. Návrh předloží-
me na zastupitelstvu v prosinci.

Rada na závěr. Až bude vyhláška v platnosti, seznamte se s ní, zapamatujte 
si vyjmenované akce a v jejich termínu naplánujte akce soukromé. Výjimka 
z nočního klidu totiž bude platit pro celé území obce.

Josef Král

SMS INFOKANÁL
Vážení spoluobčané,

způsob získávání důležitých informací o dění v naší obci. Ve snaze zajistit 

obce, který umožňuje zasílání důležitých informací na zaregistrovaná čísla 

Starý systém rozesílání informačních SMS byl funkční do 30. 6. 2016. 
Nyní je nutné se přihlásit do nového systému, pokud jste tak ještě neučinili.

Díky registraci budete dostávat např. tyto informace: 

životem ve Velkém Poříčí

Způsoby registrace do SMS InfoKanálu Městyse Velké Poříčí

Online

Pomocí webového formuláře na webových stránkách městyse pod logem 

Pomocí registračního online formuláře můžete svou registraci později 
upravit nebo registraci zrušit.

SMSkou

REGISTRUJmezeraJMENOmezeraPRIJMENImezeraVELKEPORICI-
mezeraULICEmezeraCISLOPOPISNE

pro registraci chaty je potřeba za číslo popisné přidat mezeru a slovo 
EVID

Poznámka: Velikost písmen nehraje roli, důležité je dodržení mezer mezi 
slovy, nepoužívejte diakritiku.

Osobně na ÚM Velké Poříčí

Příklady zpráv z úřadu:

IK VPORICI Z důvodu havárie na vodovodním řadu nepoteče dnes voda 

Poznámka: IK = InfoKanál

Pro občany, kteří nemají nebo nepoužívají mobilní telefon, umožníme do-

čísla prosím volejte: 491 482 732 nebo zašlete e-mail s žádostí o registraci-

Registrací dáváte souhlas k tomu, aby Vám byly zasílány informace z měs-
tyse,Vaše údaje budou použity výhradně pro tyto účely. Databáze nebude 

Jen dobré zprávy, starosta Ing. Josef Král

Poříčské slavnosti
Poslední sobota prázdnin byla opět ve znamení poříčských oslav. Tentokrát 

-
kání titulu městys. Na letošní rok připadlo rovněž Setkání rodáků, které 
pravidelně pořádáme každých pět let. 

Program byl díky podařené spolupráci s dobrovolnými hasiči, farníky, 
skauty a mnoha ochotnými lidmi opět velmi pestrý.

Počasí nám vyšlo, takže jsme mohli naplánovaný program na náměstí 
prožít beze změn. Zahájili jsme vystoupením dechového orchestru ZUŠ 

-
ra se svým strongman vystoupením, při kterém zvedal neuvěřitelně těžké 
předměty a ještě tahal traktor. Potom vyzval přítomné, aby to zkusili také. 

-
hádkou o mravencích. Pak nastal trochu zádrhel s účastí na představení 
loutkového divadla Pověstí českých, než jsme pochopili, že lidé by si ra-
ději sedli do stínu. Příjemná setkání na náměstí poté už doprovázely tóny 

promítali záznam rozhovorů s pamětníky znovuosamostatnění, který mů-
žete zhlédnout na webových stránkách městyse. Zároveň probíhala výstava 

-
říčí jak ho vidím já“ (vítězné fotografie jsou na posledním listu zpravodaje) 
a fotografií úspěšných počinů městyse za uplynulých 25 let. Návštěvníci 
viděli i historické dokumenty a fotografie naší obce a nahlédnout mohli 
i do knihovny, která uspořádala den otevřených dveří. Své dveře otevřela 
i základní škola, do které mohli lidé přijít zavzpomínat a ocenit neustálé 
zlepšování vybavenosti.

Parčík u kostela jakož i dvůr hasičké zbrojnice poskytoval tolik žádaný stín. 
U kostela se kromě country, kouzelníka, cestopisné besedy a her pro děti 
podávaly chutné zákusky domácí kuchyně. U hasičské zbrojnice byla k vi-

potěšili děti pěnovou nadílkou. Pro děti tu byl řetízkový kolotoč a večer byl 
v rytmech DJ Icemana.

Děkujeme všem za příjemnou atmosféru.                                          A. Šimek
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Rozpis služeb stomatologické lékařské služby první 

pomoci okresu Náchod na rok 2016

v oblasti: Náchod, Hronov, Červený Kostelec, Nové Město nad Metují
ordinační hodiny: sobota, neděle, svátek 08.00 - 12.00 hod.

01.10. 
a 02.10. Jan 

Klimek

Českých bratří 407, 
Náchod 491 427 603

08.10. 
a 09.10. Jirmanová

Komenského 48, 
491 472 947

15.10. 
a 16.10. Petr 

Juran

Komenského 10, 
491 472 721

22.10 
a 23.10. Anna 

Klikarová

Náměstí ČSA 69, 491 482 700

28.10. Lucie Škodová 
Třísková

Denisovo nábřeží 665, 
Náchod 491 421 920

29.10. 
a 30.10. Jana Denisovo nábřeží 665, 

Náchod 491 428 885

05.11. 
a 06.11. Lucie Škodová 

Třísková

Denisovo nábřeží 665, 
Náchod 491 421 920

12.11. 
a 13.11. Jelenová

Denisovo nábřeží 665, 
Náchod 491 431 104

17.11. Ludmila 
Jánská

Bartoňova, 
Náchod

491 421 604

19.11. 
a 20.11.

Komenského 134, 
731 127 071

26.11. 
a 27.11. Jan Petřík

Sokolovská 317, 
Červený Kostelec 491 462 800

03.12.
 a 04.12. Eliška 

Pištorová

Komenského 72, 
491 472 923

Zvedněte kotvy, odplouváme
Je pro letošek název našeho „námořnického“ školního vzdělávacího pro-

gramu. Opět bude naším hlavním cílem rodina a rodinné zázemí, domov. 

Budeme hodně „cestovat“, poznávat svět. Porovnáme zvyky a tradice doma 

i v jiných zemích. Seznámíme se s 

lidmi, zvířaty a přírodou na všech 

kontinentech Země.

rodný přístav (školka, bydliště), 

jdou (ovoce, zelenina, brambo-

ry), Vlny už se zvedají, na palubu 

stříkají (podzim, změny v přírodě, 

straší (halloweenský týden), Vá-

noční cinkání na majáku, Plujeme až na Severní pól, Plavba kolem světa, 

Výprava na Velikonoční ostrovy, Ve vodě se ryba hází (koloběh vody v pří-

rodě, mořští a sladkovodní živočichové, ekosystém rybníka).

Všimli jste si, jak je v naší obci krásně? 

Tímto bychom chtěli vyjádřit velký dík poříčským technickým službám, 

je to vidět na každém kroku . 

Zároveň bychom chtěli poděkovat místnímu Sboru dobrovolných hasičů za 

všechny akce, které pořádají nebo pomáhají realizovat druhým, za zajištění 

občerstvení. Vše dělají ve volném čase a některým se to přesto zdá málo. 

Jsme rádi, že tu v obci žije tolik obětavých lidí. Děkujeme.

Poděkování
Děkujeme všem přátelům, sousedům a známým za jejich projevy účasti při 

úmrtí mého manžela, dobrého taťky, dědy i pradědy pana Vladimíra Borče. 

Bral život s humorem, snad proto k němu byla milosrdná i smrt. B. 

Borčová s rodinou

Vzpomínka

Dne 6. 10. uplyne 10 let od smutného 

okamžiku, kdy nás opustil pan Jiří 

Vzpomíná rodina a kamarádi

Vzpomínka

Dne 24. 10. uplynou dva roky od 

okamžiku, kdy nás navždy opustil pan 

Josef Pašťalka.

Vzpomíná manželka, dcera a syn 
s rodinami.

Vzpomínáme

Dne 24. 9. 2016 uplynulo 15 smutných 

let, kdy nás navždy opustil náš milovaný 

tatínek a dědeček pan Jan Zima (Jeník) 

z Velkého Poříčí. Kdo jste ho znali 

a měli rádi, vzpomeňte s námi.

Dcery Mirka a Jana s rodinami.

ŠKOLY MĚSTYSE
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Prožijeme společně halloweenský týden. Začne plavecký výcvik. Advent i 

Vánoční cinkání už jsou pevnou a nedílnou součástí našeho školního roku. 

Každý měsíc budeme chodit do divadla, do sálu Obecního domu. Podle 

sněhových podmínek plánujeme i lyžařský výcvik.

Náš pěvecký sboreček Poříčský Beránek se bude pilně připravovat v námoř-

výlety a námořnický bál.

Čeká nás toho spousta, a tak přejeme našim dětem i jejich rodičům, aby to 

pro ně byl rok plný pohody, těšení se a radosti. 

R. Nováková

Škola pro každého

se, opravovala se kanalizace, zrekonstruoval se vestibul u hlavního vchodu 

z náměstí, modernizovala se počítačová síť, nakoupily se nové židle do PC 

učebny. Vše se chystalo, abychom žáky uvítali v pěkné připravené škole. 

Pomyslnou bránu k vědění otevřel nový pan školník Petr Simon. Dětem 

a rodičům se představil ve šmrncovní školnické uniformě. Sklidil za to 

úsměvy a pochvalné pokývání hlavou. Vítáme ho mezi námi a těšíme se 

na spolupráci.

Do lavic se vrátilo 215 žáků. K nim přibylo 20 nových prvňáčků. Školními 

radostmi a strastmi je bude provázet zkušená učitelka Jana Škopová. Nové 

školáky čekalo překvapení. Vlastnoručně vyrobenými myškami pro štěstí 

se zkušenostmi z broumovského gymnázia. Potřeby dětí si vyžádaly další 

asistentku pedagoga. Je jí naše bývalá žákyně Simona Khunová, která dříve 

působila jako učitelka v náchodské základní škole. Jen tak pro zajímavost, 

víte, kolik bývalých žáků školy tu dnes pracuje? Celkem šest. Inu, dobří 

holubi se vracejí. Ke změně došlo i na postu účetní. O finanční záležitosti se 

-

ření a přejeme vše dobré na novém pracovišti.

Začíná obvyklá práce ve škole. Učení, úkoly, testy, hudební programy, be-

sedy, exkurze, divadlo, sportovní soutěže, olympiády, semináře. Počátkem 

září se konalo republikové kolo v Odznaku všestrannosti na stadionu VUT 

v Brně. V kategorii dívek ročníku 2006 ve víceboji zvítězila naše žákyně 

ak-

tuálnosti budeme rodiče informovat. Přejeme všem - rodičům, žákům 

i nám učitelům - klidný školní rok.

 J. Vitverová

ZUŠ Hronov
Swingband ZUŠ Hronov na koncertním zájezdu v Jičíně

Ve dnech od 8. do 10. září se hudební soubor Swingband (do konce minu-

pod vedením Vladimíra Charitonova zúčastnil v Jičíně 26. ročníku festi-

valu „Jičín město pohádky“. Vystoupil zde celkem na třech koncertních 

vystoupeních. První se konalo ve čtvrtek 8. září, krátce po příjezdu na Ry-

nečku – nám. Svobody, v pátek 9. září ve večerních hodinách na hlavním 

pódiu na Valdštejnově náměstí, naposled  Swingband vystoupil na pódiu 

v zámeckém parku v sobotních dopoledních hodinách. Vše bylo velice 

vydařené a líbilo se členům souboru i nám, doprovázejícím rodičům. Pa-

novalo krásné letní počasí a dobrá nálada, ubytování bylo na velmi dobré 

úrovni v hotelu Prostřední mlýn nedaleko Jičína, u obce Železnice. Zde děti 

měly možnost využití hotelového bazénu, plážového volejbalu a různých 

volnočasových aktivit. Velké poděkování patří řidiči autobusu, panu Petru 

z toho, co jsem v předešlých řádcích uvedl, by se však nemohlo uskutečnit 

bez obětavé a trpělivé práce pana Vladimíra Charitonova a rovněž děkuje-

me panu řediteli Vlachovi za zařízení všeho potřebného.

Připravujeme

Datum Čas Název akce

13.10.2016 10:00
a rozvoj saxofonu

Jiráskovo 
gymnázium Náchod

Další studium absolventů SŠPTP Velké Poříčí
Letošní maturitní zkoušky jsou už jen vzpomínkou, ale kam vedou kroky 

absolventů maturitních oborů Střední školy propagační tvorby a polygra-

fie Velké Poříčí? Někteří se hned zapojují do pracovního procesu v oblasti 

polygrafie, počítačové grafiky či designu, mnozí však pokračují v dalším 

studiu. Část absolventů využívá možnosti pokračovat v nástavbovém vzdě-

lávání přímo ve škole ve Velkém Poříčí, kde se jednáo roční zkrácené stu-

 

a fotografie.

Z řad absolventů maturitního oboru Reprodukční grafik pro média a oboru 

Tiskař na polygrafických strojích se celkem pět chystá dále studovat Vyšší 

odbornou školu obalové techniky ve Štětí a dva studenti budou navštěvovat 

design je poměrně vysoký počet budoucích vysokoškoláků. Většina z nich 

byla přijata na svůj vysněný obor, nebo si dokonce měli možnost vy-

brat z několika vysokých škol, na něž byli přijati. Velkou chloubou školy 

je přijetí jednoho letošního absolventa na Akademii výtvarných umění 

v Praze, na obor Intermediální tvorba. Další úspěšný student byl přijat na 

sídlem v Litomyšli, jedna z absolventek bude studovat obor Design nábytku 
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ho v Olomouci angličtinu a japanistiku, další zase předškolní pedagogiku, 

několik studentů si také zvolilo obor Grafi cká tvorba - multimédia na Uni-

Přejme tedy všem absolventům školy mnoho úspěchů na jejich studijní 

Střední škola propagační tvorby a polygrafi e Velké Poříčí

www.ssptp.cz

Už jste se byli podívat ve Škobchůdku?
Stejně jako v loňském školním roce bude i letos v provozu školní obchod 

Škobchůdek, jehož sortiment tvoří dárky a drobné dekorace vyrobené žáky 

1. ročníku oboru Aranžér ze Střední školy propagační tvorby a polygrafi e 

ve Velkém Poříčí.

Budoucí aranžéři se v rámci odborné a praktické výuky učí pracovat s růz-

nými materiály, např. s papírem, dřevem, drátem, textilem či s přírodni-

nami. Proto v obchůdku najdete drátěné ozdoby a stromečky, také různé 

věnce, polštářky, levandulové pytlíčky, dřevěnévěšáčky a mnoho dalšího. 

Prodej zajišťují sami žáci, kteří se tak učí komunikaci se zákazníky a pro-

pagaci své práce. To vše se jim bude v dalším profesním životě jistě hodit.

první pohled každého zaujme její výkladní skříň. Otevřeno je každou stře-

du a čtvrtek od 8 hodin do 13.30 hodin.Zveme tedy všechny zájemce o 

Střední škola propagační tvorby a polygrafi e Velké Poříčí

www.ssptp.cz

Letní seniorské vycházky
Ani v letních měsících jsme nezaháleli. Počasí k nám bylo přívětivé, takže 

jsme mohli uskutečnit všechny plánované vycházky.

22. června jsme vyjeli do Vápenky na ranč pana Votavy. I když jsme to 

jet pro koně, které se předtím zúčastnili závodů a přehlídek. Takže jsme si 

prohlédli opuštěný ranč a prošli se do Stárkova. Odměnou nám byly houby, 

které jsme po cestě našly.

jsme došli do Slavoňova k dřevěnému, krásně malovanému kostelíku. Přes 

27. 7. jsme jeli vlakem do Trutnova. Prošli jsme rozsáhlým trutnovským 

parkem po stopách bitvy u Trutnova, navštívili památník generála Gablen-

ze. Po obědě jsme zamířili do městského muzea, jehož výstava byla rovněž 

zaměřena k tomuto výročí. A nakonec jsme se byli podívat v galerii Draka, 

která je velice zajímavá a stojí za zhlédnutí.

10. 8. jsme objednali auto pro 18 lidí a jeli do Kladska, do parku miniatur. 

Byli jsme nadšeni nejen miniaturami budov z celého světa, hlavně z Polska, 

ale především překrásnou květinovou výzdobou. Celý park je oázou klidu 

a pohody, láká k posezení a obdivu celé té krásy kolem.

24. 8. Do Václavic jsme jeli opět vlakem. Odtud jsme šli po stopách bitvy 

v roce 1866, tentokrát u Náchoda. Zastavili jsme se v Provodově u  popisu 

tažení vojsk směrem k Náchodu. Kolem Rozkoše, přes Kleny jsme zamířili 

shlíží ke Zliči a Č. Skalici. Odtud nás polní cesta zavedla do Zliče a pak do 

Č. Skalice na vlak.

7. 9. Černá hora. Počasí krásné, první zádrhel začal už v Kostelci na nádraží. 

Vlak měl 40 minut zpoždění. Paní pokladní nám poradila autobus do Trut-

nova, který jel od nádraží. Ale v Trutnově nám autobus do Jánských Lázní 

stejně ujel. Další jel za hodinu a měl také 17 minut zpoždění. Přesto  jsme 

kolem poledne  dorazili  k lanovce.Ta vzápětí jela. Několik z nás vylezlo na 

rozhlednu, odkud byl krásný výhled na okolní hory. Pak jsme se vydali přes 

Václavák na Kolínskou boudu. Právě odtud odjížděly dva vláčky do Pece. 

Na Kolínské jsme se občerstvili a vydali se na vyhlídkovou cestu do Pece.

Byla jasno, perfektní viditelnost, takže jsme si užívali krásu podzimních 

hor, horských luk s barevnými  chatami rozsetými po stráních. Cesta zpět 

už byla méně komplikovaná.

T. Th érová

Hasiči Velké Poříčí informují

hlášen poplach 2x, a to na požár komína rodinného domu ve Velké Poříčí 

notka během výjezdu odvolána, v případě požáru pole se jednalo o planý 

poplach. 

Ve dnech 1. –2. 9. 2016 se zástupci naší výjezdové jednotky zúčastnili dvou 

né 

a velitelského dne, při kterém se řeší spolupráce při zásahu profesionální-

cha dobrovolných jednotek hasičů. Dne 25. 6. 2016 se členové výjezdové 

jednotky zúčastnili okrskového cvičení na téma – „Procvičení záchrany 

Cílem cvičení bylo procvičit spolupráci družstev jednotek požární ochrany 

při záchraně tonoucího z břehu pomocí házecích pytlíků, bezpečná jízda 

na raft u, správné použití ochranných pomůcek, sebezáchrana a poskytnutí 

první pomoci tonoucímu.

v průběhu akce Poříčské setkání. Při této akci byl v hasičské zbrojnici den 

otevřených dveří. Členové výjezdové jednotky i členové sboru připravili 

pro děti v horkém odpoledni vodní osvěžení v podobě mlhové proud-

nice k 

SPOLKY
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zájmu dětí či rodičů se můžete zastavit v hasičské zbrojnici, kde se scházíme 

každý pátek od 16 hodin.

Pozvánka
Dne 15. 10. od 17 hodin pořádají hasiči v prostorách hasičské zbrojnice 
vepřové hody. Máte-li chuť na tradiční zabíjačkové speciality jako jsou 
„prdelačka“,kroupové, prejt, ovar, apod. nebo dáváte přednost tradičnímu 
„Pavlišovskému řízku“, přijďte do hasičské zbrojnice, rádi vás pohostíme. 

Ekvádor 
země beze stínů, cesta do Amazonie i na vulkány
Zveme na promítání a vyprávění P. Jaroslava Jiráska o cestě 
po této zemi. Nebezpečná zvířata v amazonské džungli, 
vodopády na svazích And, sopka Cotopaxi, mořské ptactvo 
na ostrově Isla de la Plata, historická města Cuenca a Quito. 

Obecní dům ve Velkém Poříčí, 

středa 19. října od 18.30 hod.

Firma Cyklo Ryšavý ve spolupráci 

se ZŠ Velké Poříčí 

pořádá ve středu 5. října 2016 

6. ročník cyklistického závodu do vrchu.
Start od školní jídelny ve 14.00 hodin. 

Cíl na kopci u obřadní síně.

Cyklisté budou rozděleni do věkových kategorií. Bohaté ceny.

Městys Velké Poříčí

pořádá 5. ročník

COUNTRY – FOLKOVÝ FESŤÁČEK

POŘÍČSKÝ PODZIM
v sobotu 19. listopadu 2016 od 17 hodin

na sále Obecního domu

Srdečně Vás zveme na

PŘEDVÁNOČNÍ 

PRODEJNÍ VÝSTAVU
která se uskuteční

v sobotu 26. listopadu od 9 do 16 hod.

v sále Obecního domu ve Velkém Poříčí.

Těší se na Vás pořadatelé ČČK Velké Poříčí

 
 
 
 

KULTURA
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STROMEK SPLNĚNÝCH PŘÁNÍ

Charitativní bazar

 pořádá

 7. ročník prodejního charitativního bazaru 

„Stromek splněných přání“.

1. adventní neděli 27. listopadu 2016 v době od 9:00 do 19:00 hodin.

Výtěžek bazaru bude opět rozdělen na dvě části. Jedna bude věnována 

-

tardaci a epilepsii, druhá část půjde pro  šestnáctiletého Davida Klemeše 

z Červeného Kostelce, postiženého dětskou mozkovou obrnou.

Proto vás, jako každý rok, prosíme o vaši velkou pomoc a zároveň vás 

všechny srdečně zveme na náš bazárek, kde budeme darované věci pro-

dávat za symbolické ceny. Věci na bazar v říjnu přijímáme pouze po tele-

fonické domluvě na adrese ve Velkém Poříčí, Na Škvárovně 522.

V průběhu listopadu bude možné donést darované věci přímo do kultur-

Do bazárku je možné darovat:
keramiku, hračky, knihy, vlastnoruční výrobky, výtvarné potřeby, kosme-

tiku, drogistické zboží, časopisy, šperky, CD, DVD, svíčky, vánoční vý-

bazárku mohou být samozřejmě starší, použité, ale čisté a nerozbité.

Případné dotazy ráda zodpovím na tel.: 776 654 710
nebo na emailové adrese: alexandra.krovinova@seznam.cz

Ze srdce děkujeme a velmi si vážíme každé pomoci.

45. ročník Ratibořického mapového okruhu
V sobotu 3. září proběhla v knihovně vernisáž výstavy 45. ročníku Ra-

tibořického mapového okruhu, jejíž součástí byla i beseda s fotografem 

RNDr. Petrem Balíčkem. Výstava přinesla do naší knihovny 50 nejlepších 

fotografií soutěže fotoklubů. Knihovna doslova praskala ve švech, ale at-

mosféra byla velmi pěkná.

A. Šimek

Předpřípravka
Tak a máme tu další sezonu s našimi nejmenšími. Letos tým doznal velkých 

změn, jelikož nám hodně hráčů odešlo hrát do starších ročníků, ale i tak 

jsme postavili silný tým složený z osmi chlapců a dvou dívek , který nám už 

po dvou odehraných kolech ukázal, že náš městys na ně může být právem 

hrdý. Tudíž musíme pochválit a vyzvednout všechny naše hráče a popřát 

jim do začátku, aby jim vydržela dobrá nálada a nasazení, které je doprová-

zí na všech trénincích a zápasech. 

Informace z knihovny
Otevírací doba

Pondělí       9:00 – 11:00 a 13:00 – 18:00

Středa         8:00 – 11:00 a 13:00 – 18:00
Čtvrtek           13:00 – 18:00
Pátek          8:00 – 11:00 

Kontakt: knihovna@velkeporici.cz, 491 485 323

www.knihovnavelkeporici.webk.cz

SPOLKY
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Mladší přípravka
Letošní sezónu jsme začali trénovat s velkým nasazením a s velkým po-

čtem hráčů. Šestnáct dětí se vrhlo na zelený trávník a turnajově se potý-

ká s mužstvy okolních měst v sestavě čtyři hráči plus brankář. Pro malé 

fotbalisty je to velká změna, protože do této chvíle hráli hru tři na tři. 

Zkušenější kamarádi ze stejného týmu nám předvádí pěknou hru a tak 

se můžeme těšit i z několika vítězství, která jsou opravdu zasloužená a pro 

ostatní motivujícím hnacím motorem. Prohra pro nás není tragédií a sna-

žíme se stále zlepšovat, aby jich bylo co nejméně. Všechny hráče musím 

pochválit za jejich velké nasazení a snahu při dosavadních zápasech. 

Trenéři  Karel Köhler a Petr Lupínek

Starší přípravka
Již od poloviny srpna se začali naši hráči a hráčky připravovat na domá-

cím pažitu na podzimní část okresního přeboru starších přípravek. K loňské-

mu ročníku 2006 přešel z kategorie mladší přípravky náš úspěšný ročník 

2007. S tímto ročníkem postoupili dál i oba trenéři.

-

me tři zápasy (minulé sezóny se hrály jen dva zápasy), a tak je to trochu 

náročnější na fyzičku. V tréninku se snažíme spojovat fotbalové doved-

tréninku chuť a snahu se zlepšovat. 

Toto tréninkové martyrium přináší samozřejmě i radost přenesenou do 

fotbalových zápasů. Vždyť jak praví staré přísloví „těžko na cvičišti, lehce 

na bojišti“, a toto si samozřejmě uvědomují i naši svěřenci. 

reprezentaci okresu. Toto je pro naše hráče největší odměna, že byli za-

řazeni do výběrů okresu a budou potom okres Náchod reprezentovat v 

turnajích v rámci královéhradeckého fotbalového svazu proti zástupcům 

jiných okresů.

Tak ať je tato sezóna opět úspěšná, plná krásných branek, radosti ze hry 

a úsměvů všech dětí.

TJ Velké Poříčí - fotbal - starší žáci

10 + 1 na velké hřiště. Starší žáky reprezentují kluci roč. nar. 2002 a 2003, 

a protože nás je tak akorát na základní jedenáctku, rádi využijeme i po-

moc roč. 2004 z mladších žáků. Na podzim nás postupně čeká 14 soupeřů 

ze všech koutů Královehradeckého kraje, takže si i pořádně zacestujeme. 

Zatím se nám výsledkově daří, po pěti odehraných kolech jsme na 4. mís-

tě tabulky s bilancí 4 výhry, 1 prohra a skóre 26:12. 

-

-

PLACHTAŘSKÉ LÉTO BUDIŽ POCHVÁLENO
V polovině září 2016 se můžeme ohlédnout za pomalu končící plachtař-

-

nnová - dosáhli svými výsledky na rozhodujících soutěžích nominace do 

reprezentačního družstva ČR na juniorské mistrovství světa v plachtě-

ní 2017 v Litvě. (David je v čele CPS juniorů a Klára na 10. místě jako 

druhá z juniorek.)  Také naši ostatní plachtaři individuálně dosáhli letos 

řady velmi dobrých výkonů. Aeroklub byl úspěšný i pokud jde o výcvik 

mladých plachtařů, přibyli další „sólisté“ a ti ostřílenější už se přeškolili 

na výkonné větroně a už bodují v celostátní plachtařské soutěži (CPS). 

Srovnání s ostatními aerokluby ČR je pro nás aktuálně (15. 9. 16) velmi 

lichotivé a mezi 75 hodnocenými aerokluby zaujímáme v CPS 9. místo, 

tedy mezi „top ten“. Rozrostla se nám „dívčí letka“ a děvčata se již také 

podílejí na našem bodovém účtu v CPS.

Uprostřed srpna proběhly na našem letišti tradiční plachtařské závody, již 

-

bé výkonné větroně). Byly to závody, kde se v obou třídách létaly velice 
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hodnotné a dlouhé úlohy i přesto, že ne vždy bylo počasí ideální. Tím 

v náročné konkurenci. Na stupních vítězů s Klárou stáli 2. Jan Šindelář 

(Kunovice)

létajícího předběžného hodnotitele meteorologických podmínek, David 

i dlouhých přeletů. Členové aeroklubu, v čele s ředitelem soutěže P. Jirás-

kem a hlavním komisařem A. Teichmannem se postarali o bezproblé-

mový a bezpečný průběh tohoto náročného podniku a vážíme si toho, že 

obliba a prestiž našich plachtařských závodů mezi účastníky z domova 

i zahraničí znovu vzrostla.

Vedle létání jsme také pracovali na akcích údržby a rekonstrukcí a do 

konce roku nás čeká instalace nových pojízdných vrat na hangáru 1 včet-

ně úpravy horního vedení. Příznivé počasí bylo hojně využíváno zájemci 

o vyhlídkové lety, které z našeho letiště míří nad krásná místa našeho 

kraje. Pracujeme tak, abychom i na tradičním „zavírání nebe“, celkovém 

hodnocení v závěru roku mohli potvrdit úspěšnou sezonu.

Aeroklub, září 2016

K historii novodobé samostatnosti Velkého Poříčí
Vážení spoluobčané,
napsal jsem dva články do Zpravodaje k historii osamostatnění Velkého 

výročí v září 2009. Nyní píši do třetice článek k 25. výročí naší novodobé 

samostatnosti.

Nejprve pár řádků o tom, z čeho pramenila moje snaha o obnovu samo-

správy. Narodil jsem se 13. srpna 1944 v čp. 10 v domku otcova strýce p. 

Jana Kolety (povoláním zedník, který také pracoval na stavbě našeho kos-

tela i nové školy na náměstí). Po nějaký čas tam rodiče bydleli s babičkou a 

Cvejn byl úředníkem u fy Kudrnáč, později Rubena Náchod, moje ma-

minka Božena Cvejnová rozená Růžičková byla zpočátku s námi dětmi 

v domácnosti, později pracovala v Tepně 09 u bývalé pošty jako sukařka. 

Narodil jsem se ve Velkém Poříčí v čp. 10 za přispění porodní asistentky 

-

rodila ve Velkém Poříčí, starší bratr Josef zemřel za války v roce 1943. 

Naše rodina je věřící, hlásíme se k římskokatolické církvi a za doby býva-

lé komunistické totality jsme s tím mívali nejednu potíž. Otci v Rubeně 

nutili přihlášku do KSČ a jinak hrozili vyhazovem. Přesto do KSČ nikdy 

nevstoupil a zřejmě pro jeho dobrou znalost německé korespondence ho 

špatnou přízi, kterou musí soukat a komunistkám že dávají lepší práci a příze 

jim tak nepraská. Já jsem měl potíže dostat se na střední školu, i když jsem 

vycházel z 8.A s vyznamenáním, tak měl pro mne tehdejší ředitel ZŠ Olda 

Vítek – komunista a kariérista zároveň, jen doly nebo učení. Po trablech 

jsem mohl jít studovat na strojně - textilní průmyslovku do Náchoda. 

dům býval ve vlastnictví Kuldových z Jetřichova. Později dům koupila 

Jan Koleta, který neměl děti svůj domek čp. 10 mým rodičům Josefu a Bo-

ženě Cvejnovým, a tak jsem se vrátil v roce 1960 zase do rodného domu. 

Jsem tedy nejen rodák, ale dále popíšu proč také patriot naší obce. V naší 

obci měla samospráva velkou tradici, po dlouhé éře rychtářů pokračovalo 

od roku 1850 ještě století starostů. Před násilným sloučením naší obce -

novem v roce 1949 se pamatuji na dobře fungující síť prodejen i služeb. 

Na náměstí prodával ovoce a zeleninu pan Dvořáček (dnes dům čp. 257 

pana Linharta s prodejnou Včelka pana Skořepy), vedle bylo Brožovo 

pro dorty – dům čp. 392 pana Brože s prodejnou Textil u vína paní Dole-

žalové), vedle prodávali mléko, podmáslí a sýry Pulterovi (dnes dům 

čp. 391 Lokvencových), dále bylo papírnictví a drogerie u Vondráčků 

(nyní domy čp. 363 paní Bartoňová a čp. 362 Jeništovi - nevím už ve kte-

rém). V dalším domě bylo kadeřnictví dámské i pánské (pamatuji holiče 

p. Šmídu, dále pány Nosála a Pavlise – nyní dům čp. 336 Odehnalovi). Ve-

dle bylo řeznictví u Nováků (nyní dům čp. 369 paní Šindlerová). V domě 

u Nyklíčkových čp. 256 byla prodejna potravin, kde prodávali Volavkovi 

a později Draboňovi (nyní vietnamská prodejna potravin). Na druhé 

straně náměstí byla restaurace Obecní dům - Dvořákovi a v 1.patře ještě 

-

a vedle 

v čp. 212 

jen o tom, co jsem zažil a pamatuji si z dětství, není to výčet všeho, co bylo 

v obci ještě dříve nebo o čem jsem nevěděl.

Na Náchodské ulici byla Prodejna potravin Na Růžku, vedle provozovna 

pošty.

Na dolejším konci obce byla hospoda u Alinových (dnes truhlářství pan 

Když jsem vykonával prázdninovou praxi v letech 1959 - 61v kovárně 

u Cvrčkových (dnes Šancovi čp. 359), tak rád vzpomínám na mistra 

pana Drašnara. -

nou nebo pro salám. 

Za Lantovými bylo pánské holičství pana Kubiny čp. 431. Na náměstí měl 

zahradnictví pan Kouba, v uličce Na Ohradě Sedláčkovi čp. 136 a v Kos-

-

níky, třeba na operetu Perly panny Serafínky, kterou nastudovali a hráli 

v místní Sokolovně, velký sál byl zcela zaplněn posluchači. Také pamatuji 

slavnou éru poříčského hokeje, kdy hráli vyšší soutěž než Náchod a na 

místním stadionu sehráli mimo soutěž také přátelské zápasy s ligovými 

kluby jako Chomutov, Pardubice, Sparta Praha, Kometa Brno a další. Zá-

pasům na přírodním ledě tehdy přihlíželo až na dva tisíce diváků. Většina 

za své a v obci došlo k velké občanské zanedbanosti. To jsme jako občané 

nesli s nelibostí. Sice se postavila dole prodejna Jednoty (dnes Kotyzovi), 

vedle kostela Obřadní síň a v Obecním domě širokoúhlé kino (v roce 

1960 jako první na okrese). To však nemohlo nahradit původní občan-

skou vybavenost, kterou jsme měli stále v paměti. 

Ohlédnutí za listopadem 1989 po dvaceti pěti letech.

Listopad 1989 otevřel cestu k možnosti osamostatnění naší obce, dále 

sled nejdůležitějších událostí:  Naši otcové také pracovali na osamostat-

nění Velkého Poříčí, ustavující schůze přípravného výboru se tehdy ko-

nala v restauraci Sokolovna 11. května 1968 a byli to pánové Vondráček 

Ada, Pašťálka Josef – Kopečák,  arch. Josef  Vojnar  (na pozemku jeho 

-
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humil, Domašínský Václav, další si již nepamatuji. Po okupaci naší vlasti 

armádami Varšavské smlouvy s následnou normalizací bylo jejich úsilí 

zmařeno, jejich myšlenka ale nezanikla a žila v nás dál. Proto v listopado-

ve Velkém Poříčí, jehož ustavující schůze se konala v zasedací místnosti 

Obecního domu dne 12. ledna 1990 za účasti 29 občanů. První veřejné 

zasedání se pak konalo v kinosále Obecního domu za účasti 350 spolu-

občanů. 

pléna: paní Polická Jitka a pan Šulitka Jiří. V březnu 1990 byl pak jmeno-

po celý rok 1990 největší tíhu všech jednání až do počátků nové samo-

jsme jako patrioté na srdci především prospěch naší obce, táhli jsme za 

jeden provaz a žabomyší politické záležitosti jsme řešili u piva, což zpo-

čátku nemohli někteří hronováci pochopit.

Pro osamostatnění však bylo třeba pracovat, proto byly ustaveny odborné 

Stavební – paní Svobodová, p. Pajkrt, p. Kebort a Ing. Král. Zdravotní a eko-

-

-

nezbytná pro vznik naší samosprávy a byly postupně získávány potřebné 

informace a zkušenosti. 

Referendum k osamostatnění obce bylo zahájeno dne 19. března 1990, 

obec byla rozdělena do 14 úseků a občané vyjadřovali svůj souhlas pod-

pisem na celkem 41 podpisových archů. Text referenda: „Žádáme úplné 

osamostatnění obce Velké Poříčí vzhledem k dlouholetému neutěšenému 

-

sledky referenda jsem zpracovával sám a vyhlásil je na veřejném zasedání 

výsledkem: Z asi 1700 voličů bylo 1242 občanů pro (73,6 %), proti bylo 

– tedy jasná vůle našich občanů po samostatnosti. Program byl zpestřen 

besedou s Ing. Vágnerem, tehdejším ředitelem ZOO Dvůr Králové. Spo-

18. května 1990 v kinosále Obecního domu, následoval předvolební guláš 

dne 14. 6. 1990 a jednání na ONV v Náchodě následovalo 2. července 

-

září 1990. Veřejné setkání občanů V. Poříčí se konalo dne 20. září 1990:  

Zprávu o struktuře nové samosprávy přednesl p. Cvejn, informace ke 

komunálním volbám přednesl Ing. Beneš, volební program přednesl p. 

25. 9. 1990 návrh na přejmenování dvou hlavních ulic v obci: ulici Rudé 

Armády na Náchodskou a ulici Stalingradskou na Poříčskou. 

Završením celoročního úsilí byly po desetiletích znovu první svobodné 

volby do zastupitelstva naší obce, které se konaly 24. listopadu 1990. 

, 

ČSS – 4 mandáty (23,86 %).V seznamu bylo zapsáno 1736 voličů, ode-

vzdáno 1481 platných obálek, volilo 85,48 % voličů.

-

 

tišek Čejchan 

(ČSS), Ing. Bohuslav 

Stanislava Suková (ČSS). Ustavující schůze OZ Velké Poříčí se konala za 

přítomnosti veřejnosti dne 6. prosince 1990 od 17 hod. v tehdejší  zase-

dací místnosti Obecního domu v 1. patře budovy. Zastupitelé zvolili taj-

ným hlasováním starostou pana  Šulitku, místostarostkou paní Polickou 

a radními byli zvoleni pan Cvejn, pan Čejchan a paní RNDr. Štěpánková. 

Podrobnosti si mohou zájemci přečíst v obecní kronice, kterou jsem teh-

dy založil. V tomto článku jsem uvedl všechny občany, kteří se zasloužili 

o naši samostatnost a patřili k těm, co nestáli v pozadí a nečekali, jak co 

dopadne, ale nesli svoji kůži na trh.

Dělali to také při své práci, starostech o rodinu a také na úkor svého po-

hodlí i koníčků. Čas jim dal za pravdu a dnes mohou být s výsledkem 

spokojeni, někteří z nich ještě nyní pracují v samosprávě obce. Píši o této 

historii potřetí a naposledy proto, protože co se nenapíše, tak za pár let se 

už ani nestalo.

Pamětníci postupně odcházejí a nikdo pak neví, jak to vlastně všechno bylo.

K 10. výročí jsem mimo jiné psal o nepovedené privatizaci, špatně fun-

gující legislativě a o nejvíce postižené oblasti našeho života – o morálce. 

Čas také ukázal, jak moudré bylo ponechat si pitnou vodu ve VAKU a ne-

pronajímat ji VEOLII. Kde tak učinili, dnes toho litují, zůstává jim doma 

rezivějící potrubí a zisky jdou do ciziny, jako např. ve Zlíně. Byla k tomu 

jen potřebí většina hloupých nebo dobře podplacených komunálních po-

litiků bez zodpovědnosti.

Cizincům se mnoho prodalo – továrny, pivovary, banky, pitná voda, mno-

ho nám toho nezůstalo. Pracujme alespoň na obnově zemědělské výroby, 

abychom byli zase soběstační v základních potravinách.  Také si zachovali 

v EU svoji identitu a západu nepodlézali, jak jsme před lety činili na vý-

chodě.  Řídit se zdravým rozumem a nezaprodávat se, pracovat pro naše 

občany a sloužit prosperitě naší vlasti. To by mělo být krédem zejména 

všech politiků, kteří nás zastupují, počínaje obcí a konče parlamentem. 

Za dvacet pět let samostatnosti jsme v naší obci napravili zanedbanou 

občanskou vybavenost a v mnohém ještě náš volební program přeplnili. 

Přál bych si, aby noví mladší občané převzali naši štafetu a pokračovali 

občanům do dalších let všechno nejlepší, zdraví, spokojenost 

a Boží požehnání jak v rodinném tak i v osobním životě.   

Václav Cvejn, zastupitel a kronikář městyse

Velké Poříčí  13. září  2016

 
 

s  
vyhlašuje 

HUMANITÁRNÍ SBÍRKU 
v  

dopoledne od 9.00 hod. – 11.00 hod. 
odpoledne od 13.00 hod. – 17.00 hod. 

v  
Jaké : 

 veškeré letní a zimní ob  
 l  
 l 2  
 d  krabici 
 v  
 obuv – nepoškozená a v  
 k  domácnosti 
 h – nepoškozené a kompletní, také plyšové 
 m –  
 k  

: 
 l – z  
 nábytek 
 z l 

em. 
 

Více na www.diakoniebroumov.cz, tel. 491 524 342 
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Vážení přátelé obce Stroužné,
po rekonstrukci interiéru evangelického kostela ve Stroužném vás zveme 

na varhanní koncert, který se bude konat v sobotu dne 15. října 2016 od 

výstavka z historie obce. Budou přítomny zasvěcené osoby, pamětníci 

a rodáci, kteří rádi zodpovědí případné dotazy. Zájemci si budou moci 

zblízka prohlédnout varhany, hodinový stroj a originály evangelických 

matrik vedených od roku 1830. 

 tel. +48 748666024

(Doufáme, že oprava kostela bude hotova. Pro jistotu doporučujeme ově-

řit si konání koncertu telefonicky.) 

DIVADELNÍ MR. BEAN pro Hospic Anežky České 

ka 

Šedivého – studentů Jiráskova Gymnázia Náchod, které se uskuteční 

v rámci projektu „Šikovné ruce pro hospic 2016 aneb lidé lidem“ ve 

čtvrtek 13. 10. 2016 od 19 hodin v Divadle J. K. Tyla v Červeném Kostelci 

Technická spolupráce: Vojtěch Šimek

Představení vzniklo za podpory Blanky Dvořáčkové a Divadelního sou-

8. CHARITNÍ PLES

I letos bychom vás chtěli již po osmé srdečně pozvat v sobotu 

5. listopadu 2016 na náš tradiční charitní ples do místní červenokos-

telecké sokolovny. Ples bude opět zaštítěn známou osobností. Určitě je na 

co se těšit. Čeká vás hudba v podání oblíbené skupiny Relax Band, chutné 

občerstvení, bohatá tombola a spousta dobré zábavy.

Třicetitisícová mzda je perspektivou pro učně   
Průměrná hrubá mzda na dělnických pozicích v Saar Gummi Czech 

(SGC) dosáhla 30 tisíc korun měsíčně. Za necelých 6 let, od roku 2010, 

tak vzrostla o 6700 korun a výrazně přesahuje celostátní průměrnou 

mzdu bez rozlišení profesí, která byla podle Českého statistického úřadu 

v 1. čtvrtletí letošního roku 26480 korun. Příští rok firma plánuje přidat 

v dělnických profesích dalších 1000 korun.

v nově otevřeném oboru Gumař – plastikář na červenokostelecké střední 

škole. Obor vznikl ve spolupráci školy s SGC a desítka učňů již v září 

absolvovala podrobnou exkurzi v provozu s vytlačovacími linkami. Se-

znamování s fi rmou bude pokračovat v dalších provozech a spolupráce se 

promítne přímo do výuky, pro kterou technici z SGC poskytují podklady. 

Za tři roky budou absolventi oboru znát i práci na zařízeních ve firmě, 

a pokud se rozhodnou nastoupit do SGC, přijdou do známého prostředí.

-pl-

INZERCE
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VELKÉ PO Í Í JAK HO VIDÍM JÁ



Poříčský zpravodaj vydává městys Velké Poříčí, Náměstí 102, 549 32 Velké Poříčí,

Příspěvky zasílejte nejpozději do 15. dne měsíce před datem výroby.

Výtisk zdarma.

E-mail: knihovna@velkeporici.cz

www.velkeporici.cz

Tato tiskovina byla zhotovena v rámci odborné výuky žáků Střední školy propagační tvorby a polygrafi e ve Velkém Poříčí.

P íroda / dosp lí

 1. místo Cvejn Michal ( . 4)

2. místo Dole al Zden k ( . 5)

3. místo Dole al Zden k ( . 6)

Architektura / dosp lí

 1. místo Dole al Zden k ( . 7)

2. místo Haman Vladimír ( . 8)

3. místo Plechá  Miroslav ( . 9)

Lidé / dosp lí

 1. místo Cvejn Michal ( . 1)

2. místo Plechá  Miroslav ( . 2)

3. místo Plechá  Miroslav ( . 3)

P íroda / do 14 let

 1. místo Krejsar Ond ej ( . 13)

2. místo Plechá ová Nikola ( . 15)

3. místo Polická Liliana ( . 14)

Architektura / do 14 let

 1. místo Krejsar Ond ej ( . 16)

2. místo Krejsar Ond ej ( . 17)

3. místo Polická Liliana ( . 18)

Lidé / do 14 let

 1. místo Polická Liliana ( . 10)

2. místo Polická Liliana ( . 11)

3. místo Plechá ová Nikola ( . 12)

15 - 17  let

 1. místo Rut Ji í ( . 19)

2. místo Chrásková Sabina ( . 20)

3. místo Chrásková Sabina ( . 21)


